

République du Cameroun
Paix – Travail – Patrie

Ville de Douala

Communauté Urbaine

Secrétariat Général

Direction des Services Généraux et du
Patrimoine
Sous-direction de la Passation des
Marchés Publics



Republic of Cameroon
Peace – Work – Fatherland

Douala City

City Council

Secretariat General

Directorate of General Services
And Heritage
Sub-directorate For Awarding Public
Contracts

DOSSIER D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N° 001 AONR/CUD/CIPM/2024

**RELATIF A L'ACQUISITION DU MATERIEL ET
SOLUTIONS POUR LA PLATEFORME ACTIVE DE
VEILLE ET DE SECURITE DES SYSTEMES
D'INFORMATION – NUMERISATION, INDEXATION,
STOCKAGE ET RESTITUTION DES ARCHIVES**

Financement : Budget de la Communauté Urbaine de
Douala – Exercice 2023 et suivants

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le but d'optimiser le stockage, la gestion et le partage de la documentation liée à ses activités stratégiques et opérationnelles, la CUD souhaite mettre en place une solution de gestion électronique des documents pour améliorer son système d'archivage actuel totalement manuel., le Maire de la Ville de Douala, Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Restreint, pour la sélection d'une entreprise spécialisée ou groupement dans la fourniture des logiciels informatiques au titre de l'exercice budgétaire 2023 et suivants.

2. Consistance des prestations

La prestation consiste à acquérir et déployer des licences d'archivage, des scanners professionnels, à numériser des feuilles pour le compte de la CUD.

3. Délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des fournitures, objet du présent Appel d'Offres est de six (6) mois.

4. Allotissement

Les fournitures sont constituées en lot unique.

5. Coût prévisionnel

Le budget prévisionnel alloué auxdites prestations est de **176 000 000 (Cent soixante-seize millions) FCFA**
Toutes Taxes Comprises.

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TENDER FILE
No 001 RNIT/DCC/IPC/2024

**RELATING FOR THE ACQUISITION OF EQUIPMENT
AND SOLUTIONS FOR THE ACTIVE PLATFORM FOR
MONITORING AND SECURITY OF INFORMATION
SYSTEMS - DIGITIZATION, INDEXING, STORAGE AND
RESTITUTION OF ARCHIVES**

Financing: Budget of the Douala City Council – 2023
fiscal and Next

1. Purpose of the invitation to tender

In order to optimize the storage, management and sharing of documentation related to its strategic and operational activities, the CUD wishes to set up an electronic document management solution to improve its current totally manual archiving system. The Mayor of the City of Douala, Contracting Authority, is launching an Restrict National Call for Tenders, for the selection of a company specializing in the supply of computer software for the financial year budget 2023

2. Nature of services

The service consists of acquiring equipment and solutions for the active platform for monitoring and security of information systems - digitization, indexing, storage and restitution of archives

3. Execution deadline

The maximum execution times provided by the Client for delivery of supplies, subject of this Call for Tenders is **Six (6) month**.

4. Allotment

The supplies are made up in a single lot.

5. Estimated cost

The budget allocated to these benefits is **176,000,000 (one hundred seventy-six millions) FCFA** All Taxes included.

6. Participation et origine

La participation à cet appel d'offres est restreinte aux entreprises pré-qualifiées à l'issue de l'ASMI N°015/CUD/SG/DSIT/2023.

7. Financement

Les prestations seront financées, Toutes Taxes Comprises, par le budget de la Communauté Urbaine de Douala des exercices 2023 et suivants, imputation n° 222190, Acquisition du matériel et solutions pour la plateforme active de veille et de sécurité des Systèmes d'information – Numérisation, indexation, stockage et restitution des archives, tâche n°21037.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère en charge des finances et dont la liste figure dans la pièce N°10 du DAO, d'un montant de 3 520 000 (**Trois millions cinq cents vingt mille) FCFA**, et valable pendant quatre-vingt-dix (90) jours au-delà de la date limite de validité des offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Direction des Services Généraux et du Patrimoine, Sous-direction de la Passation des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Douala, sise au 1.049, Rue Pasteur – 5e étage Immeuble SCI à Bonanjo BP 43 Douala, Tél. : (237) 233 421 509 / Fax : (237) 233 426 950 dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Direction des Services Généraux et du Patrimoine, Sous-direction de la Passation des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Douala, sise au 1.049, Rue Pasteur – 5e étage Immeuble SCI à Bonanjo BP 43 Douala, Tél. : (237) 233 421 509 / Fax : (237) 233 426 950, sur présentation d'un reçu de versement au titre de frais d'achat du dossier d'une somme non remboursable de cent mille (**100 000) Francs CFA**, payable au compte de CAS-ARMP n°33 59 8800001-89 ouvert auprès des agences BICEC des chefs-lieux des Régions et des Villes de Dschang et Limbé.

11. Remise des offres

Chaque offre, rédigée en français et/ou en anglais en **neuf (09) exemplaires** dont **huit (08) copies physique**

6. Participation and origin

Participation in this call for tenders is restricted to the companies pre-qualified at the end of ASMI N°015/CUD/SG/DSIT/2023..

7. Financing

The benefits will be financed, all taxes included, by the budget of the Douala City Council for the years 2023 and next, Assignment n°222190, acquiring equipment and solutions for the active platform for monitoring and security of information systems - digitization, indexing, storage and restitution of archives, Task n° 21037.

8. Provisional bid bond

Bidders will attach to their administrative documents, a bid bond, issued by a first-class bank or an insurance company licensed by the Ministry of Finance whose list of those companies is attached to the document number 10 of the tender file of the following amount of **3 520 000 (Three millions five hundred twenty thousand) FCFA**, and valid for thirty (30) days beyond the validity date of the offers.

9. Consultation of the tender document

The file can be consulted during working hours at the Directorate of General Services and Heritage, Sub-Directorate for Public Procurement of the Urban Community of Douala, located at 1.049, Rue Pasteur – 5th floor SCI building from Bonanjo BP 43 Douala, Such. : (237) 233 421 509 / Fax: (237) 233 426 950 upon publication of this notice.

10.Acquisition of the tender file

The documents may be obtained during business hours at the Directorate of General Services and Heritage, Sub-Directorate for Public Procurement of the Urban Community of Douala, located at 1.049, Rue Pasteur – 5th floor SCI building from Bonanjo BP 43 Douala, Such. : (237) 233 421 509 / Fax: (237) 233 426 950, against payment of a non-refundable sum of **one hundred thousand (100 000) Francs CFA** into the Special Account No. CAS-ARMP 33598800001-89, open with BICEC branches in region headquarters and branches in Limbe and Dschang. The receipt should identify the payer as a representative of the company or consortium willing to participate in the tender.

11.Submission of tenders

Each bid drafted in English and/or French, in **nine (09)**

(un original et sept copies marquées comme tels) et une (01) copie numérique, devra à la Direction des Services Généraux et du Patrimoine, Sous-direction de la Passation des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Douala, sise au 1.049, Rue Pasteur – 5e étage Immeuble SCI à Bonanjo BP 43 Douala, Tél. : (237) 233 421 509 / Fax : (237) 233 426 950 au plus tard le 16 FEV 2024 à 12h00, heure locale, et devra porter la mention :

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N° 001/AONR/CUD/CIPM2/2024

RELATIF À L'ACQUISITION DU MATERIEL ET SOLUTIONS POUR LA PLATEFORME ACTIVE DE VEILLE ET DE SECURITE DES SYSTEMES D'INFORMATION – NUMERISATION, INDEXATION, STOCKAGE ET RESTITUTION DES ARCHIVES

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou une Compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps.

L'ouverture des enveloppes contenant les pièces administratives, techniques et financières aura lieu au plus tard le 16 FEV 2024 à 13h00, heure locale, par la Commission Interne de Passation des Marchés N°2 de la Communauté Urbaine de Douala, dans sa salle de réunions sise au sous-sol du Cercle Municipal et Multimédia de Douala 1^{er} à Bonanjo.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance de l'offre.

copies, that is, eight (08) physical copies (with a original and seven photocopies labelled as such) and a digital copy, should be submitted at the Directorate of General Services and Heritage, Sub-Directorate for Public Procurement of the Urban Community of Douala, located at 1.049, Rue Pasteur – 5th floor SCI building from Bonanjo BP 43 Douala, Such. : (237) 233 421 509 / Fax: (237) 233 426 950, not later than 16 FEV 2024 at 12h00 p.m. local time, and shall be labelled as follows:

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TENDER FILE

No 001/RNIT/DCC/IPC2/2024

RELATING FOR THE ACQUISITION OF EQUIPMENT AND SOLUTIONS FOR THE ACTIVE PLATFORM FOR MONITORING AND SECURITY OF INFORMATION SYSTEMS - DIGITIZATION, INDEXING, STORAGE AND RESTITUTION OF ARCHIVES

« To be opened only during the bid-opening session »

12. Admissibility of tenders

To avoid rejection, the administrative documents required, must be produced in originals or certified true copies issued by a competent administrative authority (Senior Divisional Officer, Divisional Officer...) in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender.

They must not be older than three (03) months from the original date of submission of bids or must not have been established after the signing of the invitation to tender.

Any incomplete offer in accordance with the regulations of the Tender file shall be declared inadmissible. In particular the absence of a bid bond issued by a well acclaimed bank or insurance company approved by the Ministry of Finance.

13. Opening of bids

The bids shall be opened in one phase.

The opening of the administrative documents and the technical offers shall take place on 16 FEV 2024 at 1h00p.m. prompt, local time, by the Internal Procurement Tenders Board N°2 of the Douala City Council, in its meeting hall at the basement of the Douala 1 Municipal and Multimedia Centre, Bonanjo.

Only bidders may attend the opening session or be represented by a person of their choice, having a perfect knowledge of the offers.

14. Critères d'évaluation

14.1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires du présent appel d'offres sont les suivants :

- Absence d'une référence de marché de fournitures de matériels informatiques
- Absence de la caution de soumission au dépouillement ;
- Absence ou non-conformité au terme d'une période de 48 heures d'une pièce du dossier administratif après l'ouverture des plis ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- Absence d'un prix unitaire quantifié dans le BPU
- Non-respect de cinq (5) critères essentiels sur six(6) ;
- Non-conformité des pièces à fournir aux spécifications techniques ;
- Présence sur la liste des entreprises défaillantes publiée par le Ministère des Marchés Publics.

14.2. Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront sur :

a. Exigence Financière (oui/non);

b. Références et prestations similaires justifiés

NB : le candidat retenu aura rempli 80% des critères suscités

15. Attribution

L'Autorité Contractante attribuera le marché au Soumissionnaire dont l'Offre aura été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres, disposant des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l'Offre aura été évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les remises proposées et motivées en chiffres et en lettres.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Direction des Services Généraux et du Patrimoine, Sous-direction de la Passation des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Douala, sise au 1.049, Rue Pasteur – 5e

14. Evaluation Criteria

14.1. Eliminary criteria

The eliminary criteria of this invitation to tender are the following:

- Absence of a bid bond at the opening;
- Absence or non-compliance at the end of a period of 48 hours of a part of the administrative file after the opening of the envelopes;
- False declaration or falsified document;
- Absence of a quantified unit price;
- Non-compliance with five (5) on six (6) essential criteria;
- Non-compliance of parts to provide technical specifications;
- Featuring on the list of defaulting companies published by the Ministry of Public Contracts.

14.2. Essential Criteria

The criteria for the qualification of candidates will include:

A- Financial requirement (Yes No);

B- References and similar justified services platform (yes/no);

NB: the successful candidate will have fulfilled 80% of the above-mentioned criteria

15.Allocation

The Contracting Authority will allocate the contract to the Bidder whose Offer has been found to be substantially compliant with the Bidding Documents, having the technical and financial capacity to perform the Contract satisfactorily and whose bid will have been evaluated as the lowest, including, where applicable, the discounts proposed.

16.Validity of offers

Bidders remain committed to their bids for ninety (90) days from the deadline for submission of bids.

17.Further information

Further information may be obtained during working hours from the address given below:

Douala City Council Public Contracts Forwarding at the Directorate of General Services and Heritage, Sub-Directorate for Public Procurement of the Urban

étage Immeuble SCI à Bonanjo BP 43 Douala, Tél. : (237) 233 421 509 / Fax : (237) 233 426 950, avec copie à la Division des systèmes d'information et des Télécommunications de la Communauté Urbaine de Douala sise au 279, Rue Victoria (Immeuble Pochard).

Community of Douala, located at 1.049, Rue Pasteur – 5th floor SCI building from Bonanjo BP 43 Douala, Such. : (237) 233 421 509 / Fax: (237) 233 426 950, with copy from the Division of information systems and telecommunications of the Douala City Council, situated at n° 279 Victoria Street at the Pochard Building.

18. Dénonciation des cas de corruption

Pour toutes tentatives de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir envoyer un message ou appeler aux numéros 676 20 57 25 / 699 35 07 48 ; ou au numéros CUD de Lutte Anticorruption : 679888026 ; 695298115

18. Denunciation of corruption cases

For all attempts at corruption or mishandling, please send a message or call 676 20 57 25/699 35 07 48, or at the CUD numbers of the Fight against Corruption: 679888026; 695298115

Fait à Douala, le 18 JAN 2024

LE MAIRE DE LA VILLE DE DOUALA,
AUTORITE CONTRACTANTE

THE MAYOR OF THE DOUALA CITY COUNCIL,
CONTRACTING AUTHORITY

Copies :

- MINMAP (pour/for information)
- ARMP / PCRA (pour/for publication) ;
- PRÉSIDENT CIPM2 – CUD / Chairman of IPTB2-DCC (pour/for information);
- DSIT – CUD (pour/for information) ;
- DSGP – CUD (pour/for archivage);
- Affichage / Posting.



Dr. Roger Mbassa Ndine